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Modlitwa o kanonizację bł. Michaela McGivneya 

Boże, Ojcze nasz, opiekunie ubogich i obrońco wdów 
i sierot, Ty powołałeś Twojego kapłana, 
błogosławionego Michaela McGivneya, aby stał się 
apostołem rodziny chrześcijańskiej i prowadził 
młodych do pełnej poświęcenia służby bliźnim. Spraw, 
aby przykład jego życia i cnót pomógł nam pełniej 
naśladować Twojego Syna, Jezusa Chrystusa, 
wypełniać Jego przykazanie miłości i budować Jego 
Ciało, którym jest Kościół. Niech przykład Twojego 
sługi natchnie nas większym zaufaniem do Twojej 
miłości, abyśmy mogli kontynuować jego dzieło opieki 
nad potrzebującymi i odrzuconymi. Pokornie Cię 
prosimy, abyś raczył włączyć błogosławionego 
Michaela McGivneya do grona świętych Kościoła, jeśli 
taka jest Twoja wola. Za jego przyczyną racz nam 
udzielić łaski, o którą Cię prosimy. Przez Chrystusa 
Pana naszego. Amen. 

Ojcze nasz... 
Zdrowaś Maryjo... 
Chwała Ojcu... 
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Jesteśmy Rycerzami Kolumba. Jest nas ponad 
2.100.000 mężczyzn, którzy służą Kościołowi 
wprowadzając wiarę w czyn. 

Członkami Rycerzy Kolumba mogą być jedynie 
mężczyźni, którzy ukończyli 18 lat i są praktykującymi 
katolikami pozostającymi w duchowej łączności ze 
Stolicą Apostolską. Wymóg bycia praktykującym 
katolikiem oznacza, że dany mężczyzna akceptuje 
Urząd Nauczycielski Kościoła Katolickiego w sprawach 
wiary i moralności, dąży do życia zgodnego 
z przykazaniami Kościoła Katolickiego, a także może 
przystępować do Sakramentów Świętych. 

KONTAKT
Jeśli chcesz zostać Rycerzem Kolumba lub dowiedzieć 
się więcej o naszym Zakonie, napisz do nas na adres 
email: czlonkostwo@kofc.pl 
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Zacni Bracia,
Kończąc rok bratni w czerwcu — miesiącu pełnym uroczystości
i wydarzeń — pokazujemy jako Rycerze Kolumba, że jesteśmy 
żywym dowodem wiary i zaangażowania na rzecz Kościoła 
i lokalnej społeczności.

To właśnie w czerwcu odbywają się tradycyjne procesje 
Eucharystyczne Bożego Ciała, które każdego roku gromadzą 
setki parafian, by publicznie wyznać swoją wiarę i oddać cześć 
Chrystusowi w Najświętszym Sakramencie. Widzimy też jak 
Rycerze Kolumba aktywnie uczestniczą w Marszach dla Życia 
i Rodziny, potwierdzając tym samym nasze zdecydowane 
stanowisko w obronie najcenniejszych wartości – życia, godności 
człowieka i rodziny. Czerwiec to również czas pieszych 
pielgrzymek do licznych Sanktuariów, które są nie tylko formą 
duchowego wzrastania, ale i okazją do wspólnotowego 
umacniania naszych więzi.

Nie sposób zapomnieć o licznych koncertach, festynach 
parafialnych i rozmaitych turniejach, które wypełniają kalendarz 
tego miesiąca. Wszystkie te inicjatywy świadczą o ogromnym 
zaangażowaniu Rycerzy Kolumba, które z dumą realizujemy 
w ramach programu „Wiara przez Uczynki” na rzecz naszych 
parafii i lokalnych społeczności. Dzięki temu nie tylko dajemy 
świadectwo naszej wiary, ale także realnie uczestniczymy w życiu 
Kościoła i wypełniamy jego misję ewangelizacyjną.

W tym miejscu pragnę przypomnieć słowa, które padły podczas 
uroczystości nadania tytułu doktora honoris causa KUL byłemu 
Najwyższemu Rycerzowi Carlowi Andersonowi, 8 grudnia 2023 
roku. Carl Anderson mówił o zjawisku sekularyzacji jako 
o “stopniowym, lecz zorganizowanym wyłączaniu kolejnych sfer 
życia i instytucji spod wpływu Kościoła”. Przypomniał, że “każde 
nasze działanie – dzieła miłosierdzia, akcje pro-life czy wsparcie 
rodzin – jest nie tylko odpowiedzią na to wyzwanie, ale także 
sposobem na przyciągnięcie Kościoła do życia społecznego 
i prywatnego ludzi. Rycerze Kolumba nie ograniczają się do 
aktywności wewnątrz kościelnej, ale podejmują misję ukazywania 
chrześcijańskiej tożsamości i miłosierdzia w szerokim wymiarze 
społecznym.”
Za to świadectwo, które dajecie każdego dnia, za Waszą 
gorliwość i oddanie – Zacni Bracia – pragnę Wam serdecznie 
podziękować. Wasza posługa jest prawdziwym darem dla 
Kościoła i wspólnot, którym służymy. To Wasza praca 
i zaangażowanie sprawiają, że Zakon Rycerzy Kolumba jest 
żywą, dynamiczną siłą, gotową nieść Chrystusa do świata.

Przechodząc do kolejnego, niezwykle istotnego aspektu naszej 
misji – rozwoju członkowskiego – nie sposób nie wspomnieć 
o dziedzictwie naszego Założyciela, bł. ks. Michaela McGivney’a. 
To on pozostawił nam wyraźne wezwanie do tworzenia wspólnot 
i zapraszania kolejnych mężczyzn do naszego Zakonu. 
W mijającym roku bratnim osiągnęliśmy nie tylko cel postawiony 
przez Radę Najwyższą, ale go przekroczyliśmy – przyjęliśmy 653 
nowych Braci wobec 645 planowanych. To piękne świadectwo 
naszej wspólnej misji i zaangażowania! To kolejnych kilkaset 
mężczyzn, którzy rozpoczęli wspólną drogę wiary i służby, a wraz 
z nimi całe ich rodziny. Za to – Zacni Bracia, Wielcy Rycerze, 
Delegaci Rejonowi, Oficerowie Rad i wszyscy Bracia, Wam 
wszystkim składam gorące podziękowania. A to jeszcze nie 
koniec, bo do samego końca czerwca zaplanowane są kolejne 
ceremonie przyjęcia nowych Braci. To oznacza, że nasza 
wspólnota nieustannie się rozwija, a nasza misja – inspirowana 
przykładem bł. ks. Michaela McGivney’a – trwa w pełni.
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Nie tylko liczby członków są ważne – równie ważne jest 
powstawanie nowych wspólnot Rycerzy Kolumba w kolejnych 
parafiach i miejscowościach. Tutaj pragnę wyrazić szczególną 
wdzięczność tym Delegatom Rejonowym, którzy z pełnym 
oddaniem wzięli do serca swoje przyrzeczenia złożone podczas 
wprowadzania na urząd 30 czerwca 2024 roku. Dziękuję 
za każdego nowo przyjętego przez Was Brata. Dzięki Waszym 
wysiłkom do 29 czerwca br. powstało łącznie aż 29 nowych Rad 
Lokalnych, co jest imponującym osiągnięciem i świadczy 
o żywotności oraz rozwoju Zakonu w naszym kraju. Pozwólcie, 
że wymienię tych, którzy w szczególny sposób przyczynili się do 
tego sukcesu:

Trzy nowe Rady w swoich rejonach założyli:
• DD15 T. Rażniewski (Pleszew, Chełmno nad Nerem, Kalisz)
• DD21 Z. Gierczak (Dębnica Kaszubska, Puck, Kołczygłowy)
• DD52 M. Dejk (Gołubie, Somonino, Sianowo)

Dwie nowe Rady powstały dzięki:
• DD5 T. Tyc (Turza Śląska, Górki Wielkie)
• DD14 J. Pisz (Gdynia, Żukowo)
• DD17 A. Mucha (Ruda Śląska, Tychy)

Po jednej nowej Radzie powołali do życia:
• DD1 R. Drążek (Myślenice),
• DD2 K. Gliński (Radom),
• DD12 M. Styczeń (Pińczów),
• DD18 J. Grądzki (Warszawa),
• DD23 R. Biernacik (Nowy Targ),
• DD28 M. Bartoszko (Łosiów),
• DD29 M. Tyka (Pelagów),
• DD30 St. Łutczyn (Boguchwała),
• DD33 D. Wróblewski (Dziemiany),
• DD36 M. Kustra (Pionki),
• DD39 Z. Mazur (Zagnańsk),
• DD50 M. Wojciechowski (Tomaszów Lubelski),
• DD53 C. Wanko (Wysoka),
• DD56 T. Konturek (Kraków).

Z radością informuję również, że wynik ten wcale nie musi być 
ostateczny, ponieważ złożony został już kolejny 
wniosek o rejestrację nowej Rady a prace nad 
utworzeniem kolejnych Rad lokalnych są w toku, 
i tak:

• DD12 Marian Styczeń (Oleszki - byłaby to druga nowa Rada 
założona przez Brata Mariana),

• DD41 Dariusz Markowicz (Sychowo),
• DD52 Marek Dejk (Stężyca - byłaby to czwarta rada założona 

w tym roku przez Brata Marka).

Nowe Rady to nowe miejsca na mapie Polski, gdzie Rycerze 
Kolumba swoją obecnością będą wspierać Kościół i realizować 
Jego misję. Jestem głęboko wdzięczny wszystkim Księżom 
Kapelanom, zarówno tym współpracującym z Radami już 
istniejącymi, jak i tym, którzy podjęli się opieki nad Radami nowo 
powstałymi. To właśnie dzięki Waszemu zaangażowaniu 
i duchowemu przewodnictwu mogliśmy zrealizować tak wiele 
nowych inicjatyw.

Chciałbym także podkreślić wyjątkowy przykład – ustanowiony 
chyba rekord świata w szybkości powstania Rady! W parafii 
Somonino, dzięki ogromnemu zaangażowaniu Proboszcza 
ks. Piotra Kardasa oraz Delegata Rejonowego Marka Dejka, 
nowa Rada powstała w ciągu zaledwie jednego tygodnia. 
22 grudnia odbyła się Niedziela Rycerska, potem przez cały 
tydzień ks. Proboszcz osobiście zapraszał mężczyzn do 
wstąpienia do tworzącej się wspólnoty i już po tygodniu, 
29 grudnia podczas Ceremonii Miłosierdzia, Jedności 
i Braterstwa do Rycerzy Kolumba przystąpiło 26 nowych Braci. 
Ta historia pokazuje, jak owocna może być bliska współpraca 
Delegatów Rejonowych z Proboszczami, oparta na wzajemnym 
zaufaniu i wspólnym realizowaniu wizji bł. ks. Michaela 
McGivney’a.

Na koniec nie sposób pominąć trzeciego, fundamentalnego 
filaru naszego życia jako Rycerzy Kolumba – formacji duchowej. 
To dzięki niej, nasze Rady i poszczególni Rycerze nieustannie 
się rozwijają duchowo. Jestem głęboko wdzięczny naszym 
Księżom Kapelanom, którzy z niestrudzoną pasją i oddaniem 
prowadzą spotkania formacyjne, służąc jako duchowi 
przewodnicy i wsparcie w codziennej drodze wiary. 
Ich obecność, modlitwa i mądrość stanowią dla nas 
niezastąpioną pomoc w duchowym wzrastaniu. Szczególne 
podziękowania kieruję także do Brata Tomasza Adamskiego, 
dyrektora ds. ewangelizacji i formacji, oraz Księdza Grzegorza 
Opieli, którzy ze swoim zaangażowaniem i profesjonalizmem 
dbają o rozwój i koordynację inicjatyw COR. W mijającym roku 
bratnim 30 Rad prowadzi regularne spotkania formacyjne COR, 
na których systematycznie gromadzą się mężczyźni pragnący 
pogłębiać swoją wiarę. Kolejne 30 Rad aktywnie przygotowuje 
się do wprowadzenia COR w swoich wspólnotach - co jest 
wspaniałym znakiem siły i rozwoju naszej formacji.

Zakończenie roku bratniego jest dla mnie również osobistym 
momentem refleksji. Czerwiec był moim ostatnim miesiącem 
pełnienia funkcji Delegata Stanowego – dziękuję Wam 
wszystkim za zaufanie, wsparcie i współpracę, które 
towarzyszyły mi zwłaszcza w drugiej połowie roku bratniego. 
Wspólnie udało nam się zdziałać wiele dobrego, a ja jestem 
przekonany, że Zakon Rycerzy Kolumba w Polsce stoi u progu 
dalszego rozwoju i wzrostu.

CZERWIEC 2025 
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W związku z tym chciałbym wyrazić szczególne podziękowania:

Jego Ekscelencji Księdzu Arcybiskupowi Wacławowi 
Depo, naszemu Kapelanowi Stanowemu – za modlitwę, cenne 
rozmowy i mądre rady, które okazywały się bezcennym 
wsparciem, zwłaszcza w trudnych momentach. Jego obecność 
była dla mnie przypomnieniem, że każde nasze działanie 
w Zakonie musi być zakorzenione w duchowym fundamencie.

Księdzu Wiesławowi Lenartowiczowi, Kapelanowi 
Programowemu – za zaangażowanie oraz obecność w ważnych 
wydarzeniach, które wzmacniały nasze życie duchowe 
i formacyjne.

Wyrazy uznania i wdzięczności kieruję także do Braci, z którymi 
miałem zaszczyt współpracować w tym roku bratnim – za 
odwagę, inicjatywę i realny wpływ na życie całej jurysdykcji. 
Wasze szybkie i efektywne wdrożenie w obowiązki pokazuje, jak 
ważne jest stwarzanie przestrzeni dla tych, którzy służą z sercem 
i kompetencją.

Szczególne podziękowania należą się:

• Skarbnikowi Stanowemu, Bratu Markowi Tyce,
• Dyrektorom: Bratu Tomaszowi Konturkowi, Rafałowi 

Czekale, Tomaszowi Adamskiemu, Włodkowi 
Stecowi, Pawłowi Pietrzakowi, Grzegorzowi 
Tyczyńskiemu, Jankowi Malikowi 
i Robertowi Sedkowskiemu,

• Kustoszowi Stanowemu, Bratu Marcinowi Piętakowi,
• Koordynatorom Peregrynacji oraz Koordynatorowi Stopnia 

Patriotycznego,
• Korpusowi Stopnia Patriotycznego na czele z Marszałkiem 

Bratem Ryszardem Nosowiczem oraz Braćmi 
Jackiem Bartosiewiczem i Januszem Mazanem

• Braciom Włodkowi Stecowi i Pawłowi Putowi – za 
codzienne zamieszczanie na naszych grupach WhatsApp 
„Różańca za Brata” i cyklu „Skarby Kościoła”, które umacniały 
nas duchowo każdego dnia.

Dziękuję wszystkim Braciom, którzy w mijającym roku bratnim 
zaangażowali się w rozwój Zakonu — zarówno na poziomie 
stanowym, rejonowym, jak i przede wszystkim w Radach 
Lokalnych.

Podziękowania kieruję do Braci: Darka Markowicza, Adriana 
Pawłowskiego, Krzysztofa Orzechowskiego, 
Tomka Adamskiego, Radka Rogalewskiego oraz 
Księży Prof. Tomasza Kraja i Pawła Bortkiewicza 
oraz naszego Kapelana Ks. Wiesława Lenartowicza – za 
aktywny udział w redagowaniu „Zbroi”.

Bratu Andrzejowi Anasiakowi, Najwyższemu Kustoszowi, 
dziękuję za otwartość i nieustające wsparcie. Słowa wdzięczności  
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kieruję również do wszystkich Braci z Biura Rady 
Najwyższej w Krakowie, a w szczególności do Brata 
Szymona Czyszka – za życzliwość oraz pomoc 
w codziennej pracy i realizacji naszych zadań. Dziękuję także 
za wsparcie Braciom Leszkowi Waksmundzkiemu 
i Piotrowi Mecowi.

Serdeczne podziękowania kieruję do wszystkich Braci 
Rycerzy Kolumba za zaangażowanie w działalność i życie 
Zakonu. To dzięki Waszej wierze, pracy i oddaniu nasza 
wspólnota rozwija się i staje się żywym świadectwem Ewangelii. 
Z całą pewnością liczba osób, którym należą się słowa 
wdzięczności, jest znacznie większa, niż jestem w stanie tu 
wymienić. Jeśli kogoś pominąłem – proszę o wyrozumiałość 
i przyjęcie moich szczerych przeprosin.

Zacni Bracia, proszę Was, byśmy w kolejnych miesiącach i latach 
pozostali wierni duchowi jedności, braterstwa i służby, jakie 
wskazał nam bł. ks. Michael McGivney. Niech nasza działalność 
będzie zawsze wyrazem autentycznej wiary, konkretnego 
zaangażowania i miłosierdzia, które przemieniają nasze parafie, 
rodziny i całe społeczeństwo.

Na koniec pragnę złożyć krótkie, ale szczere życzenia nowej 
Radzie Stanowej: Niech Duch Święty prowadzi Was 
w mądrości i odwadze, a bł. ks. McGivney niech będzie Waszym 
wzorem i orędownikiem.

Vivat Jezus!

Marek Ziętek 
Delegat Stanowy

CZERWIEC 2025 
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Drodzy Bracia Rycerze,

Poprzednia majowa katecheza odnosiła się do punktu 32 
Adhortacji Familiaris consortio. Treść tego punktu jest na tyle 
bogata, że będziemy chcieli się na nim trochę dłużej zatrzymać. 
Być może dla tych Braci, którzy zapoznawali się z poprzednimi 
moimi katechezami (sprzed roku 2017), będzie to jedynie 
przypomnienie pewnych treści. Tym niemniej, mając pewne 
doświadczenie pastoralne dotyczące sposobu myślenia wielu 
ludzi w dzisiejszej Polsce, takie przypomnienie oraz zamierzone 
rozszerzenie pewnych treści wydaje się bardzo pożyteczne dla 
zrozumienia świata, w którym przyszło nam żyć.

Przypomnienie to rozpocznę właśnie od świata, w którym żyjemy. 
Ten świat to jest dar Boga dla nas. Świat, w którym żyjemy, został 
stworzony przez Boga. Dlatego, gdy wspomnimy na wyznanie 
wiary, to przypominają się nam takie słowa: „Wierzę w Boga, Ojca 
Wszechmogącego, Stworzyciela nieba i ziemi” – to w „Wierzę” 
(Credo) apostolskim odmawianym w pacierzu. Na Mszy św. 
natomiast też wymawiamy tę samą prawdę, choć w nieco innych 
słowach (Credo nicejsko – konstantynopolitańskie): „Wierzę 
w jednego Boga, Ojca Wszechmogącego, Stworzyciela nieba 
i ziemi, wszystkich rzeczy widzialnych i niewidzialnych.” Po co 
nam to przypomnienie? Byśmy sobie uświadomili, że świat, 
w którym żyjemy, nie zawdzięcza swojego istnienia jakiemuś 
przypadkowi, zbiegowi okoliczności albo tym mniej jakiemuś 
bóstwu nieznanemu z imienia. Świat został stworzony przez Boga 
w Trójcy Świętej Jedynego, Boga Abrahama, Izaaka 
i Jakuba. Piękne wydaje się tu świadectwo naszego  kosmonauty, 
Mirosława Hermaszewskiego: „Kiedy jest chwila czasu i masz 
okazję zerknąć przez okno i widzisz wielki porządek 
wszechświata… I widzisz na własne oczy, choć niby wiesz to 
z podręczników, że nasza planeta wisi sobie 
w przestrzeni… No więc wtedy zadajesz sobie pytanie: no dobra, 
ale kto ten porządek ustanowił? (…) Widzi pan, każdy, kto leci 
w kosmos, jest bardzo dobrze przygotowany pod względem 
technicznym, naukowym, medycznym, sprawnościowym. Ale na 
skutek przeżyć, jakich tam doznaje, wraca z kosmosu jako 
humanista. Głęboki humanista. Ja powiem coś jeszcze. Nie znam 
nikogo, kto był wierzący i wrócił stamtąd ateistą, ale znam takich, 
co polecieli w kosmos jako niewierzący, a wrócili z wiarą. Mam tu 
na myśli głównie kolegów ze Wschodu. Właściwie 95 procent 
radzieckich kosmonautów nawróciło się.”

Po co to mówić i przypominać? Ponieważ żyjemy w świecie, 
w którym wiele prawd religijnych jest zniekształcanych. Ludzie 
wyobrażają sobie Boga jako starca z długą siwą brodą, który 
bardziej przypomina postać z jakiejś baśni, a więc z przekazu 
przeznaczonego głównie dla dzieci. Natomiast poważni ludzie, 
obeznani z nauką, nie mogą przecież takich rzeczy przyjmować. 
Przekaz prawd religijnych dla dzieci nie stroni od pewnych 
sugestywnych obrazów, pomagając dziecięcej wyobraźni 

do przyjęcia takich treści, jak wieczność, wszechmoc Boga, jego 
dobroć. Problem polega na tym, że wielu ludzi przywyka do tych 
obrazów ze swego dzieciństwa, które po latach, w sytuacji, 
w której nie ma u nich kontynuacji, czyli nie ma prawdziwego 
rozwoju religijnego, zaczynają się kojarzyć z jakąś dziecinadą, 
którą każdy rozumny człowiek powinien odrzucić. Tak więc, wraz 
z nieadekwatnym już dla wieku dorosłego przekazem religijnym 
odrzuca się same głębokie prawdy wiary, bardzo istotne dla 
naszego życia. 

Jeśli przyjmie się prawdę o stworzeniu przez Boga całego 
wszechświata i wszystkiego, co istnieje, to znaczy, że to On jest 
Suwerenem, że On jest Panem świata: On ustala reguły i ma nad 
nimi pieczę. Człowiek te reguły odkrywa dzięki umysłowi, który 
otrzymał od Boga, a który funkcjonuje także według reguł przez 
Boga ustanowionych. Innymi słowy, ludzki umysł z jego 
zdolnościami poznawczymi jest „kompatybilny” ze stworzeniem. 
Dzięki temu możemy poznać świat, który nas otacza; i to zarówno 
reguły według których funkcjonuje świat materialny (czym 
zajmują się głównie nauki empiryczne), jak i reguły dotyczące 
ludzkiego postępowania w tymże świecie. Problem w tym, 
że wielu ludzi, poznawszy te reguły, a zwłaszcza reguły moralne, 
nie chce ich uznać. W świecie materialnym natomiast mamy 
często do czynienia z odrzuceniem Boga przez człowieka 
poprzez „przywłaszczenie” sobie Jego mądrości i Jego 
kompetencji. Wielu odkrywców zapomina, że ich działanie 
polegało na odsłonięciu, na odkryciu właśnie, pewnych 
prawidłowości, nie zaś ich wynalezieniu czy ustanowieniu. 
Te prawidłowości istnieją zanim człowiek je pozna. Dzięki nim 
świat jest uporządkowany i panuje w nim pewna harmonia.

Po co nam te informacje? Zupełnie inaczej wygląda życie 
człowieka, gdy wie, że jest ponad nami Ktoś, Kto nas kocha, Kto 
czuwa nad nami, o Kim dowiadujemy się, że powołał nas do 
istnienia, abyśmy żyli i się rozwijali. Sytuacja taka różni się 
zasadniczo od innej, w której wmawia się nam nieustannie, 
że tylko pewne ludzkie ustalenia, np. klimatyczne, mogą nas 
uratować; że świat jest niezależny od czegokolwiek i od 
kogokolwiek i sami musimy ustalać reguły, by się ratować przed 
unicestwieniem. Zwykle okazuje się z czasem, że te narzucane 
wszystkim ludzkie reguły są wielkim oszustwem, a ich realizacja 
wiąże się z próbą dominacji nad innymi, wyzyskiem i rażącą 
niesprawiedliwością. Ideologie znane z przeszłości to np. 
eugenika, rasizm i komunizm, pewne odmiany feminizmu. 
Wszelkie ideologie będące na bakier z Bożymi zamiarami wobec 
świata i człowieka (także te dzisiejsze) zawsze prowadziły i nadal 
prowadzą do ludzkiej krzywdy i do wielkiej niesprawiedliwości. 
Nasza odpowiedź na nie winna się wyrażać w stwierdzeniu 
zawartym w psalmie 124, którą jakże często powtarzamy: „Nasza 
pomoc w imieniu Pana, który stworzył niebo i ziemię”. Chodzi 
o to, byśmy je powtarzali często i jak najbardziej świadomie.

ks. prof. dr hab. Tomasz Kraj
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rozumieć. To Chrystus jest wzorem, za którym podążamy – ale to 
wymaga podjęcia decyzji i stałego wysiłku, aby z zaangażowaniem 
zwalczać w sobie to, co złe, a rozwijać to, co dobre.
Dlatego inicjatywa Cor zbudowana jest wokół dzieła formacyjnego 
(często w skrócie opisuje się ją właśnie jako inicjatywę formacyjną).
Poznawanie nauczania Kościoła i Pisma św. (jak uczy 
św. Hieronim, jego nieznajomość to nieznajomość samego Chrystusa) 
to wspólny trud, do którego podjęcia stale zachęcane są wszystkie 
wspólnoty zgromadzone wokół Cor w parafii.

Wspólnie być z Nim

Również integracja pełni w inicjatywie Cor swoją nieodzowną rolę 
i dlatego należy zawsze pamiętać o jej włączeniu w plan spotkania. 
Podobnie jak apostołowie żyli z Jezusem, żyjąc jednocześnie ze sobą 
nawzajem, podobnie my modlimy się i poznajemy Go, ale nie 
w ramach indywidualnej lektury duchowej, czy formacyjnego programu 
online, ale właśnie we wspólnocie i w realnym spotkaniu. Po co?

Po to, by na nowo podjąć trud budowania prawdziwej wspólnoty, 
w której centrum stoi Chrystus. Bo każdy chrześcijanin potrzebuje 
Braci. Czasem potrzebuje, by stanęli z nim ramię w ramię wobec 
przeciwności losu. Innym razem potrzebuje, by stanęli za nim 
i popychali go do jeszcze skuteczniejszej walki z grzechem i własnymi 
słabościami. A bywa również tak, że to Brat musi stanąć twarzą w twarz 
naprzeciw Brata i powstrzymać go przed niewłaściwym czynem lub 
decyzją.

By osiągnąć taki model współpracy konieczne jest tworzenie 
prawdziwej głębokiej wspólnoty. Tego zaś nie da się osiągnąć, 
całkowicie ignorując potrzebę zacieśniania więzi w grupie Cor lub 
traktując element integracyjny tylko jako przyjemne spędzenie czasu.

Integracja daje podstawę tworzenia wspólnoty, a wspólnota może być 
fundamentem wzrastania w świętości.
**
To wszystko ma na celu skupić każdego Rycerza i wszystkich 
mężczyzn na Jezusie. Osobista relacja z Nim to w końcu coś 
głębszego niż nawet najbardziej poprawne spełnianie obowiązków 
wynikających z przynależności do Kościoła. I to ona właśnie prowadzi 
nas do tego, że lepiej rozumiemy swoją rolę odważnych przywódców i 
uczniów, których zadaniem jest świadczyć o Panu, który kocha 
człowieka całym Sercem.
W tym miesiącu Serca Jezusowego warto pamiętać o tym, że to 
właśnie serce jest źródłem wszystkiego.
***
Kończy się rok bratni 2024/25, w którym około 30 polskich rad podjęło 
się prowadzenia inicjatywy Cor w swoich parafiach. Niemal drugie tyle 
podjęło przygotowania, by wdrożyć Cor w niedalekiej przyszłości.

Żegnając się po 7 miesiącach z funkcją odpowiedzialnego za rozwój tej 
inicjatywy w ramach Rady Stanowej, bardzo dziękuję wszystkim 
Braciom za ten rok modlitwy, formacji i integracji. Jestem pewien, że 
w niedługim czasie to zaangażowanie przyniesie wiele wspaniałych 
owoców.

Vivat Jezus!
Tomasz Adamski
Stanowy Dyrektor ds. Ewangelizacji i Formacji 

Źródłem Cor jest serce

Na spotkania w ramach inicjatywy Cor składają się trzy elementy, które 
często nazywamy kluczowymi. To nie przypadek. Modlitwa, formacja 
i integracja – bo o nich mowa – to rzeczywiście klucz nie tylko do 
organizowania systematycznych, różnorodnych i atrakcyjnych spotkań, 
ale przede wszystkim do zakotwiczenia ich w tym, co stanowi 
prawdziwe źródło całej inicjatywy.

Tym źródłem jest serce (łac. Cor).

To właśnie tam modlitwa, formacja i integracja biorą swój początek. 
W modlitwie wznosimy je do Boga. W formacji uczymy je pełniej Go 
kochać. A w integracji umacniamy je świadectwem innych mężczyzn, 
którzy podążają tą samą drogą.

Musimy pamiętać, że głównym celem Cor jest zwrócenie mężczyzn 
(czasem na nowo, czasem po raz pierwszy) ku Jezusowi Chrystusowi. 
Brzmi jak banał, ale im głębiej zaczynamy to rozumieć, tym bardziej 
widzimy, że misja jest daleka od banalnej (a na pewno od banalnie 
łatwej).

Rycerze Kolumba poprzez Cor chcą prowadzić mężczyzn 
do Zbawiciela i wspólnie stawać się Jego wiernymi uczniami 
i przyjaciółmi. Brzmi wspaniale, ale jak to zrobić?

Wznosić serce do Pana

Przede wszystkim w inicjatywie Cor stawiamy na modlitwę we 
wspólnocie mężczyzn. To w modlitwie spotykamy naszego Zbawiciela 
w ten wyjątkowy sposób, który sprawia, że nawet będąc w tłumie, 
możemy być z Bogiem sam na sam.

Bez osobistej bliskości z Panem trudno rozumieć chrześcijaństwo 
inaczej niż jako zbiór zasad albo jakąś filozofię życia. Nawet 
apostołowie potrzebowali długich „przygotowań” polegających po prostu 
na byciu z Jezusem, stopniowym poznawaniu Go, zanim mogli 
zbudować Jego Kościół (to oczywiście duże uproszczenie). Bycie 
uczniem poprzedza bycie misjonarzem.

Stąd tak ogromny nacisk na to, by w realizowaniu inicjatywy Cor nie 
zapominać o wspólnej modlitwie. Zresztą czas na niej spędzony już sam 
w sobie jest czynnikiem formacyjnym i integracyjnym.

Upodabniać się do Niego

Ewangelista Mateusz odnotował w Kazaniu na Górze słowa: „Bądźcie 
(..) doskonali, jak doskonały jest Ojciec wasz niebieski” (Mt 5, 48). Takie 
dążenie może nam się wydać nawet szokujące, ale Jezus raz po raz 
ponawia je w różnych formach. W końcu Ten, który stał się człowiekiem 
zachęca swoich uczniów: „niech weźmie krzyż swój i niech mnie 
naśladuje” (Mt 16, 24). 

Ta idea ścisłego podążania śladami Zbawiciela jest w Kościele obecna 
od zawsze. I właśnie to jak najściślejsze „imitowanie” Zbawiciela jest 
celem formacji chrześcijańskiej. Uczniowie, którzy stale z Nim 
przebywają, mają szansę nabierać Jego cech, robić to, co On, lepiej Go 

COR: Ewangelizacja i Formacja 
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1 czerwca 2025
• w Warszawie odbyła się uroczysta Msza Św. w Świątyni Opatrzności Bożej. Podczas procesji ulicami Warszawy niesione były 

relikwie Bł. Marii Teresy Leduchowskiej i Bł. Ignacego Kłopotowskiego. W procesji uczestniczył Korpus Reprezentacyjny Stopnia 
Patriotycznego Rycerzy Kolumba.

• Zespół Inicjacyjny z Rady Lokalnej 15299 z Suchedniowa przeprowadził Ceremonię Zasad Rycerskich: Miłosierdzia, 
Jedności i Braterstwa. W czasie ceremonii przyjęto do grona Rycerzy Kolumba trzech nowych Braci.

• Z okazji Dnia Dziecka Rycerze Kolumba ze Szczekocin zorganizowali turniej piłkarski dla dzieci z Parafii. Oprócz 
sportowej rywalizacji na uczestników czekały słodycze, pizza i drobne upominki. Wydarzenie przebiegło w radosnej atmosferze i było świetną 
okazją do wspólnego świętowania.

• W miejscowości Tychy, w parafii pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa, Rada Najwyższa ukonstytuowała nową Radę imienia 
Najświętszego Serca Pana Jezusa i nadała jej numer 18732.

2 czerwca 2025
• Radomska Rada Lokalna 14004 wsparła Dom Samotnej Matki w Kiekrzu, prowadzony przez Zgromadzenie Sióstr Matki 

Bożej Miłosierdzia, przekazując kwotę 10 000 zł.

4 czerwca 2025
• Rada Lokalna 14332 z Lublina, przeprowadziła Ceremonię Zasad Rycerskich: Miłosierdzia, Jedności i Braterstwa. 

Podczas ceremonii w  szeregi Rycerzy został przyjęty jeden mężczyzna.

5 czerwca 2025
• Rycerze Kolumba z Rady Lokalnej 15216 z rodzinami przygotowali Adorację Najświętszego Sakramentu w parafii pw. Matki Bożej 

Bolesnej, w której uczestniczyli również Rycerze z radomskich Rad oraz mieszkańcy Radomia.

6 czerwca 2025
• W Toruniu odbył się ingres Księdza Biskupa Arkadiusza Okroja, który oficjalnie objął posługę Ordynariusza Diecezji Toruńskiej. 

Podczas uroczystości Delegat Stanowy Brat Marek Ziętek wraz z Delegatem Rejonowym, Bratem Januszem 
Palczewskim, mieli zaszczyt w imieniu Rycerzy Kolumba złożyć Księdzu Biskupowi serdeczne życzenia: Bożego błogosławieństwa, siły i 
mądrości w pełnieniu nowej misji.

7 czerwca 2025
•  W Porszewicach miał miejsce Zjazd Polskiej Federacji Ruchów Obrony Życia. Oprócz Walnego Zgromadzenia PFROŻ wśród 

prelegentów goszczono m.in. Członka Zarządu Europejskiej Federacji „ONE OF US” Ostatniego Żyjącego Byłego Delegata 
Stanowego Krzysztofa Zubę, który przedstawił "Europejską Strategię Obrony Życia".

• W parafii pw. Podwyższenia Krzyża Świętego w Rudzie Śląskiej-Kłodnicy odbył się coroczny, rodzinny festyn parafialny. 
Rycerze Kolumba z Rady Lokalnej 18657 jak zawsze byli pomocni przy grillu.

• Rycerze Kolumba z Rady Lokalnej 17471 z Raniżowa zorganizowali 14. Pielgrzymkę z Raniżowa do Sanktuarium w 
Leżajsku. Na trasie liczącej 40 km pątniczy szlak pokonało 280 osób. 

8 czerwca 2025
• Dzięki życzliwości wspólnoty parafialnej z parafii Świętego Wojciecha w Kowali przy wsparciu Ks. Dominika i DD 29 Brata Marka Tyki, Rada 

Lokalna 18556 w Pelagowie przeprowadziła Ceremonię Zasad Rycerskich: Miłosierdzia, Jedności i Braterstwa. 
Podczas ceremonii przyjęto dwóch nowych Braci. 

• W niedzielę Rada Lokalna 14566 Rycerzy Kolumba w Myszyńcu zorganizowała po raz trzynasty spotkanie COR, w którym 
wzięło udział 35 mężczyzn. Tematem spotkania było "SERCE JEZUSA”. Pierwszą część spotkania poprowadził oraz wygłosił konferencję 
Kapelan Rady Ks. Zbigniew Jaroszewski.

• W nowo utworzonej Radzie Lokalnej 18715 pw. Niepokalanego Serca Maryi w Chełmnie nad Nerem, odbył się 
występ patriotyczny, w którym wystąpili Bracia z Rady Lokalnej 16709 z Sieradza.

9 czerwca 2025
• Rycerze Kolumba z Rada Lokalnej 14983 w Tychach uczestniczyli w uroczystości wprowadzenia relikwii Św. Andrzeja 

Boboli do Kościoła pw. Krzyża Świętego w Czułowie. Podczas Mszy Świętej relikwie wprowadził Jezuita Ks. dr. Aleksander 
Jacyniak.

10 czerwca 2025
• Zespół inicjacyjny z Rady Lokalnej 18103 w Opolu przeprowadził Ceremonię Zasad Rycerskich: Miłosierdzia, Jedności i Braterstwa. 

Podczas ceremonii przyjęto dwóch nowych Braci.
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14 czerwca 2025
• Rycerze Kolumba z Rady Lokalnej 15588 im. Matki Bożej Dobrzechowskiej w Dobrzechowie pomagają w zbiórce 

elektrośmieci. Uzyskane środki przekażemy na wsparcie Fundacji Pomoc Kościołowi w Potrzebie.

15 czerwca 2025
• W parafii Św. Jacka na Os. Bronowice w Krakowie odbyła się Ceremonia Zasad Rycerskich, w czasie której grono 

Rycerzy powiększyło się o pięciu nowych braci, w tym ks. Bronisława, Proboszcza Parafii. Dzięki tej ceremonii zawiązał się 
nowy Okrągły Stół w Archidiecezji Krakowskiej w Rejonie 56.

• Rycerze Kolumba z Rady Lokalnej 18715 z Chełmna nad Nerem zbierali podpisy pod  inicjatywą ustawodawczą "Tak dla Religii 
i etyki w szkole". Wielu wiernych podczas mszy świętych wsparło tę inicjatywę.

16 czerwca 2025
• W Radzie Lokalnej 18349 działającej przy Sanktuarium Jana Pawła II w Krakowie przeprowadzono Ceremonię Zasad Rycerskich: 

Miłosierdzia, Jedności i Braterstwa. Podczas ceremonii przyjęto dwóch braci.

17 czerwca 2025
• Z okazji święta Brata Alberta Chmielowskiego, patrona Rady Lokalnej 15128 w Krakowie, Bracia uczestniczyli we Mszy Świętej sprawowanej 

o Boże błogosławieństwo i potrzebne łaski dla Rycerzy Kolumba i ich rodzin. Po zakończonej eucharystii w auli parafialnej Delegat Rejonowy 
zacny brat Tomasz Konturek DD 56 wprowadził na urząd nowo wybranych oficerów Rady 15128 na rok bratni 2025/2026.

22 czerwca 2025
• Rycerze Kolumba ze Szczekocin (Rada Lokalna 17645) byli współorganizatorem Marszu dla Życia i Rodziny oraz Festynu Rodzinnego. 

Marsz  zgromadził liczne rodziny, dzieci, młodzież oraz osoby wspierające wartość życia od poczęcia do naturalnej śmierci. Wydarzenie miało 
charakter radosnego i pokojowego świadectwa wiary oraz szacunku dla ludzkiego życia. Po zakończeniu marszu uczestnicy wzięli udział w 
Festynie Rodzinnym. Na uczestników czekały liczne atrakcje: gry i zabawy dla dzieci, występy artystyczne, stoiska z domowymi wypiekami 
oraz grill. Była to okazja do wspólnego spędzenia czasu w rodzinnej atmosferze, integracji lokalnej społeczności i pogłębienia relacji.

• W parafii Św. Jana Chrzciciela w Krakowie na Prądniku Czerwonym Rada 15128 już po raz XIII współorganizowała spotkania 
świętojańskie. Bracia odpowiadali za porządek oraz przygotowanie posiłku. Spotkanie upłynęło w miłej rodzinnej atmosferze. Zwieńczeniem był 
występ zespołu muzycznego Proboszczowie.

23 czerwca 2025
•  W Radzie Lokalnej 17782 w Bydgoszczy przeprowadzono Ceremonię Zasad Rycerskich: Miłosierdzia, Jedności i Braterstwa podczas której 

przyjęto dwóch nowych braci do Rady. 

24 czerwca 2025
• W Uroczystość Narodzenia Św. Jana Chrzciciela, w Narodowym Sanktuarium Sw. Józefa w Kaliszu, w szeregi Rycerzy Kolumba wstąpiło 

sześciu mężczyzn (w tym jeden ksiądz). Umożliwiło to zawiązanie drugiej Rady w Diecezji Kaliskiej.

Adrian Pawłowski 
Dyrektor ds. PR 
Zakonu Rycerzy Kolumba w Polsce 
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